
Begroting 2022 

Voorzitter, 

Voor ons ligt de laatste begroting van deze raad. Een begroting waarin op het 
eerste oog weinig nieuw beleid wordt aangekondigd, maar vooral de aandacht 
komt te liggen op de reorganisatie van ons ambtelijke apparaat. Hier later meer 
over. 

Voorzitter, 

Het coronavirus heeft inmiddels ruim 20 maanden ons leven in haar greep. De 
gezondheidszorg draait op de toppen van haar kunnen, ondernemers worden 
getroffen én het verenigingsleven krijgt klap op klap. Maar nog meer zien wij een 
tweedeling in de maatschappij ontstaan. En voor ons is dat een onwenselijke 
situatie. 

Wij vragen het college hier aandacht voor te hebben én roepen iedereen op 
elkaars mening omtrent de corona-aanpak te respecteren. 

Voorzitter, 

In de hele gemeente Beekdaelen staan maar 54 woningen te koop, waarvan er 
slechts 4 te koop staan met een vraagprijs lager dan € 200.000 k.k.. Dat 
betekent dat er een minimaal jaarinkomen van € 45.000 nodig is om een 
hypotheek te krijgen voor deze woning. Met andere woorden is het voor Jan 
Modaal niet haalbaar om een woning te kopen. 

Een huurwoning in Beekdaelen onder de liberalisatiegrens vinden is ook al een 
zware opgave. Wij verwachten van het college dat zij blijvende aandacht zal 
hebben voor deze scheefgroei op woningmarkt.  

Komende periode wordt er op Parkstadniveau gewerkt aan een nieuwe regionale 
woonvisie. Hierin moet aandacht komen voor voldoende huurwoningen, 
betaalbare starterswoningen én bij nieuwbouwprojecten moet gekeken worden 
naar een zelfbewoningsplicht.   

De alsmaar stijgende energiekosten leidt tot energiearmoede bij de gezinnen met 
lagere inkomens. 

Daarom heeft onze fractie de volgende vragen: 
1. Maakt het college zich ook zorgen om de huishoudens die in energiearmoede 
leven?  
2. Bent u bereid om de verhoging van de energieprijzen voor de huishoudens die 
in energiearmoede leven met aanvullende maatregelen te verzachten? Zo ja, 
hoe? 3. Bent u bereid om de oplopende energiekosten vanuit bijvoorbeeld de 
bijzondere bijstand te vergoeden 

Voorzitter, 

Bij de kadernota hebben wij aangegeven dat wij ons zorgen maken over de 
investeringen die aanstaande zijn om onze sportaccommodaties op niveau te 
houden. Tal van kunstgrasvelden dienen komende jaren te worden vervangen. 
Hierbij gaat het om ettelijke miljoenen euro’s. 



Wij vragen ons af of deze investeringen wel lonend zijn. Moet iedere kerktoren 
ook een voetbalclub hebben? Zijn deze verenigingen toekomstbestendig? Kunnen 
wij verenigingen clusteren? 

Dit zijn allemaal vragen die niet zomaar beantwoord kunnen worden. Daarom 
vragen wij een toezegging van het college om medio 2022, samen met de raad, 
aan de slag te gaan om te komen tot een toekomstvisie sportaccommodaties.  

En bij het werken aan een dergelijke visie moeten wij vooral durf en lef tonen. 

In afwachting van deze visie adviseren wij het college om investeringen in 
vervanging van kunstgrasvelden en grote investeringen in accommodaties 
voorlopig te parkeren. 

Voorzitter, 

Onlangs vernamen wij in de media dat er in Limburg 24.000 manuren aan politie 
worden ingezet bij profvoetbalwedstrijden. Omgerekend zijn dit ruim 125 fte’s.  

Omgerekend naar inwonersaantal zouden dit 4 extra politieagenten voor 
Beekdaelen zijn. 

Als een horeca-ondernemer een groot evenement organiseert is hij zelf 
verantwoordelijk voor de veiligheid en toezicht, echter bij profvoetbalclubs 
komen deze kosten voor rekening van maatschappij. 

Hoe kijkt het college hier tegen aan? 

Onlangs heeft deze raad besloten om de capaciteit voor handhaving te 
verruimen. Echter krijgen we nog steeds signalen van onze inwoners dat er, in 
hun ogen, te weinig gebeurd op het gebied van handhaving.  

De PvdA vermoedt dat dit mede komt doordat inwoners te weinig inzicht hebben 
in de taken van onze handhavers. 

De gemeente Simpelveld heeft onlangs een week georganiseerd onder de naam 
“Boek een Boa”. De signalen die ons hebben bereidt waren positief. Zou het 
college bij de gemeente Simpelveld willen nagaan of dit een succes was én of dit 
mogelijk een initiatief zou zijn dat in Beekdaelen kan bijdragen aan een beter 
inzicht van onze inwoners in het takenpakket van onze handhavers? 

Voorzitter, 

Bij de totstandkoming van onze gemeente hebben wij de keuze gemaakt om 
uitgebreid en helder met onze inwoners te communiceren. De ene keer gaat dit 
beter dan de ander keer. 

Wat is wel is opgevallen, is dat de kosten voor de bekendmakingen in onze 
wekelijkse huis-aan-huis blaadjes enorm zijn gestegen. 

Wij publiceren in 3 verschillende weekbladen, waarbij veel inwoners minimaal 2 
van deze bladen in hun brievenbus ontvangen. Ook worden veel berichten 
meermaals herhaald.  



Vorig jaar is de Wet Elektronische Bekendmakingen ingegaan. In het kader van 
die wet én de enorme kostenstijging roepen wij het college op om middels een 
stappenplan een kostenbesparing op het budget van communicatie een 
kostenbesparing van € 100.000 te realiseren binnen 3 jaar. 

Wij blijven communicatie met onze burgers belangrijk vinden, maar 
communiceren is niet hetzelfde als alleen maar publiceren. Ook moet er in het 
stappenplan een mogelijkheid worden georganiseerd zodat inwoners die niet 
digitaal vaardig zijn een gedrukte versie van de bekendmakingen kunnen 
verkrijgen. (bijvoorbeeld bij wijksteunpunten, verzorgingstehuizen of 
bibliotheken).   

Voorzitter, 

Medio mei jl. heeft mevrouw Goossens van Beekdaelen Lokaal schriftelijke 
vragen aan het college gesteld omtrent het online bespieden van onze inwoners. 

De PvdA is van mening dat de gemeente alles moet doen wat in onze macht ligt 
om de inwoners van onze gemeente te beschermen tegen iedere mogelijke vorm 
van ongeoorloofd gebruik van persoonlijke gegevens; 

Daarom verzoeken wij het college 

1. Voor het gebruik van (iedere vorm van) anonieme accounts die worden 
ingezet voor het ongevraagd verzamelen van informatie een helder en juridisch 
sluitend protocol uit te werken, conform richtlijnen van het ministerie van 
Binnenlandse zaken, dat als richtlijn en controlemechanisme functioneert voor de 
ambtelijke organisatie, ter bescherming van te controleren inwoners; 

2. Totdat dit protocol ter kennisgeving is voorgelegd aan de gemeenteraad, te 
stoppen met het gebruik van dit type anonieme accounts binnen de domeinen 
zorg en inkomen en publiekszaken; 

Voorzitter, 

Tot slot de reorganisatie of, zoals u het zo mooi noemt, de doorontwikkeling van 
de organisatie. 

Laten wij voorop stellen dat onze ambtenaren veel werk verzetten, maar dat er 
vooral op organisatorisch vlak een duidelijke verbeterslag gemaakt moet worden. 

Dat is ook niets nieuws voor een fusiegemeente. 

Diverse fracties hebben de afgelopen jaren al aangegeven dat er een slag 
gemaakt moet worden op organisatorisch vlak. 

Deze slag lijkt nu gemaakt te gaan worden. De kosten hiervoor zijn aanzienlijk, 
maar wel noodzakelijk. 

In voorliggende begroting word globaal weergegeven hoe u deze slag wilt gaan 
slaan. 

Na de informerende bijeenkomst over dit onderwerp, de beantwoording van onze 
technische vragen én de 1-op-1 gesprekken met de portefeuillehouder blijven er 
toch nog een aantal vragen omtrent dit onderwerp. 



U geeft een aantal doelen aan die u wilt bereiken oa.: 
 

 Het ziekteverzuim in Beekdaelen is minder dan in de voorgaande jaren. 
 Meer medewerkers maken gebruik van cursussen en trainingen dan in de 

voorgaande jaren. 
 De dienstverlening in Beekdaelen is verbeterd. 
 De span of support binnen de afdelingen wordt vergroot en op sommige 

plekken in de organisatie wordt de formatie verhoogd. 
 Terugdringen van de inhuur van externen 
 Het cultuuraspect wordt de komende twee jaar met coachingstrajecten en 

‘doe-activiteiten’ uitgevoerd.  
Dit klinkt natuurlijk allemaal prachtig en het is ook heel goed dat u dit tussentijds 
wilt gaan evalueren. Maar wat valt er te evalueren, als er vooraf geen 
gekwantificeerde doelen zijn gesteld? 
Als voorbeeld nemen wij het ziekteverzuim. Dat is helaas hoog, maar wanneer 
zijn we tevreden met een reductie. Toch niet al bij een verlaging van 0,01%? 
Maak al deze doelen meetbaar en zorg dat de raad periodiek wordt geïnformeerd 
over de voortgang. 
 
Het is de PvdA nog steeds onduidelijk hoeveel ambtelijke inzet is gemoeid met 
deelname aan het Middengebied. Wij hebben het gevoel dat een aantal zaken 
dubbel gebeuren. Zowel in Parkstad als in het Middengebied. Een voorbeeld 
hiervan is de Gezonde school in Parkstad en de gezonde groene school in het 
Middengebied. 
 
De organisatiestructuur is des college, maar wij als raad hebben het budgetrecht 
en vanuit onze controlerende taak dienen wij erop toe te zien dat deze middelen 
op een juiste wijze worden besteed.  
 
Als er een besluit genomen moet worden over een besparing van een paar 
duizend euro bij de ombudscommisie krijgen wij, inclusief bijlagen, bijna 100 
pagina’s voorgelegd. Nu moeten wij 5 miljoen euro aan budget ter beschikking 
stellen en wordt dit op anderhalf A4-tje neergeschreven.  
 
Voorzitter,  
 
Dit is voor ons te summier. Het had veel meer sier gehad als dit in een apart 
raadsvoorstel aan de orde was gekomen. Voor nu wachten wij uw beantwoording 
en eventuele toezeggingen af, alvorens wij tot een standpunt over dit 
budgetverzoek kunnen komen. 
 
Tot zover in eerste termijn 
 


